

*Members of the Committee present:* Messrs. Allard, Barnett, Béchard, Blouin, Campbell, Crouse, Cyr, Darling, Fraser, Haliburton, MacLean, McCain, Olausen, Rompkey, Rooney, Smith (*Northumberland-Miramichi*).

*Appearing:* The Honourable Jack Davis, Minister of the Environment and Minister of Fisheries.

*Witnesses: From the Department of the Environment:* Mr. C. R. Levelton, Director General, Operations Directorate Fisheries and Marine Service; Mr. Jean Lupien, Senior Assistant Deputy Minister.

The Committee commenced consideration of its order of reference dated Friday, March 1, 1974 concerning Estimates 1974-75 which is as follows:

*Ordered.*—That Votes 1, 5, 10, 15, 20, 25 and 30 relating to the Department of the Environment be referred to the Standing Committee on Fisheries and Forestry.

The Chairman presented the First Report of the Subcommittee on Agenda and Procedure as follows:

Your Sub-committee met this past Thursday, March 14, 1974 and agreed to make the following recommendations:

1. The Sub-Committee agreed on a tentative allocation of eight (8) meetings on Votes 5, 10, 15—Fisheries and Marine Program; eight (8) meetings on Votes 20, 25, 30—Environmental Services Program; and four (4) meetings on Vote 1—Program Expenditures before May 31, 1974.

2. That the first two meetings of the Committee on the Estimates 1974-75 will be held on Wednesday, March 20, 1974 at 3:30 o'clock p.m. and Thursday, March 21, 1974 at 8:00 o'clock p.m. with the Minister of the Environment invited to attend.

3. That Vote 1—Program Expenditures be allowed to stand. The Minister be invited to make an opening statement on Votes 5, 10, 15 concerning Fisheries and Marine Service.

4. That there be twenty (20) minutes allocated for each party at the opening meeting on each program and ten (10) minutes per member thereafter.

5. That the Chairman of the Committee make a strong representation to the Government House Leader that this Committee should be given priority and the right to travel under the Annual Report of the Department of the Environment upon the completion of the Estimates 1974-75.

On motion of Mr. Crouse—the first report of the Subcommittee on Agenda and Procedure was concurred in.

Agreed,—That Vote 1—Program Expenditures stand.

The Chairman called Votes 5, 10 and 15—Fisheries and Marine Service and the Minister made an opening statement.

He answered questions assisted by his officials.

The Chairman authorized that a statement tabled by the Minister "Notes on Main Estimates, Fisheries and Marine Service, for Standing Committee on Fisheries and Forestry, March 1974" be printed as an appendix to this day's Minutes of Proceedings and Evidence (See Appendix "A").

*Membres du Comité présents:* MM. Allard, Barnett, Béchard, Blouin, Campbell, Crouse, Cyr, Darling, Fraser, Haliburton, MacLean, McCain, Olausen, Rompkey, Rooney, Smith (*Northumberland-Miramichi*).

*Comparaît:* L'honorable M. Jack Davis, ministre de l'Environnement et ministre des Pêches.

*Témoins: Du ministère de l'Environnement:* M. C. R. Levelton, directeur général des opérations du service des pêches et des sciences de la mer; M. Jean Lupien, sous-ministre adjoint principal.

Le Comité entreprend l'étude de son ordre de renvoi du vendredi 1 mars 1974 relatif au budget de 1974 et 1975 qui est le suivant:

*Il est ordonné.*—Que les crédits 1, 5, 10, 15, 20, 25 et 30 concernant le ministère de l'Environnement soient renvoyés au Comité permanent des pêches et forêts.

Le président présente le premier rapport du sous-comité du programme et de la procédure qui se lit comme suit:

Le sous-comité se réunit le jeudi 14 mars 1974 et décide de faire les recommandations suivantes:

1. Le sous-comité a décidé l'attribution provisoire de huit (8) réunions sur les crédits 5, 10, 15—programme des pêches et des sciences de la mer; de huit (8) réunions sur les crédits 20, 25, 30—programme des services de l'environnement; et de quatre (4) réunions sur le crédit 1—dépenses du programme avant le 31 mai 1974.

2. Que les deux premières réunions du Comité sur le budget 1974-1975 aient lieu le mercredi 20 mars 1974 à 15 h 30 et le jeudi 21 mars 1974 à 20 heures, le ministre de l'Environnement étant invité à y assister.

3. Que le crédit 1—dépenses du programme soit réservé. Que le ministre soit invité à faire une déclaration d'ouverture sur les crédits 5, 10, 15 concernant le service des pêches et des sciences de la mer.

4. Que 20 minutes soient attribuées à chaque parti à la réunion d'ouverture sur chaque programme, puis dix (10) minutes ensuite par député.

5. Que le président du Comité insiste auprès du leader du gouvernement à la Chambre pour que le comité ait la priorité et le droit de se déplacer au cours de son étude du rapport annuel du ministère de l'Environnement après avoir terminé celle du budget de 1974-1975.

Sur motion de M. Crouse—le premier rapport du sous-comité du programme et de la procédure est adopté.

Il est convenu que le crédit 1—dépenses du programme soit réservé.

Le président met en délibération les crédits 5, 10 et 15—service des pêches et des sciences de la mer et le ministre fait une déclaration d'ouverture.

Aidé de ses fonctionnaires, il répond aux questions.

Le président autorise qu'une déclaration déposée par le ministre et intitulée «Notes sur les prévisions budgétaires principales du service des pêches et des sciences de la mer, pour le Comité permanent des pêches et des forêts, mars 1974» soient imprimées en appendice aux procès-verbaux et témoignages (*voir appendice «A»*).